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Женева, 16 декабря 2009 года

	Осн.:
	Циркуляр 83 БСЭ

COM 3/RH


	–
Администрациям Государств − Членов Союза

	Тел.:
Факс:
Эл. почта:
	+41 22 730 5887
+41 22 730 5853
tsbsg3@itu.int
	Копии:
–
Членам Сектора МСЭ-Т

–
Ассоциированным членам МСЭ-Т

–
Председателю и заместителям председателя 3-й Исследовательской комиссии

–
Директору Бюро развития электросвязи

–
Директору Бюро радиосвязи


	Предмет:
	Вопросник 3-й Исследовательской комиссии по долям учетных такс/расчетным таксам для международной автоматической телефонной службы

	Действия:
	Просьба вернуть Вопросник с ответами не позднее 31 марта 2010 года


Уважаемая госпожа,
уважаемый господин,

1
С целью контроля за временнóй динамикой учетных такс с 1992 года было проведено четырнадцать исследований, которые дали существенные результаты и были сочтены 3‑й Исследовательской комиссией в высшей степени полезными.

2
В соответствии с пунктом В.2 Приложения В к Рекомендации D.140 3-я Исследовательская комиссия предложила БСЭ продолжить исследование, разослав еще один Вопросник с целью сбора информации для базисной даты 1 января 2010 года.

3 Если вы не имеете возможности или не желаете предоставить ответ либо в текущем году, либо вообще в последующие годы, то просьба указать это на первой станице Вопросника и вернуть нам данную страницу. Эта форма также размещена в электронном формате по адресу: http://www.itu.int/ITU-T/studygroups/com03/edh/sg3-eform0.html.
4 В Рекомендации D.140 излагаются несколько принципов, в частности рекомендуется: "информация, относящаяся к учетным таксам, применяемым в международной автоматической телефонной службе, предоставляется Директору БСЭ на добровольной основе в обобщенной форме в соответствии с руководящими указаниями, содержащимися в Приложении В, для содействия в проводимых МСЭ-Т исследованиях по динамике учетной таксы".

5 Предоставляемая в адрес БСЭ информация останется конфиденциальной. Полученные ответы будут обрабатываться таким образом, чтобы в окончательно представленной форме не были указаны название вашей администрации/ПЭО и число соединений. БСЭ проанализирует ответы и опубликует результаты в виде вклада в деятельность 3‑й Исследовательской комиссии.

6 Для упрощения предоставления ваших ответов БСЭ подготовило содержащуюся в Приложении форму. Пояснения по ее заполнению приводятся в качестве примечаний. Запрашиваемые сведения должны относиться к 1 января 2009 года и 1 января 2010 года.

7 Был бы признателен, если бы вы смогли заполнить представленную в Приложении форму и направить результаты в БСЭ не позднее 31 марта 2010 года. 

8 Любые просьбы о дополнительных сведениях или пояснениях в связи с настоящим Вопросником следует направлять на мое имя, предпочтительно по электронной почте, по следующему адресу: tsbsg3@itu.int.

9 Хотел бы подчеркнуть важное значение этого Вопросника для продолжения исследований в БСЭ и окончательной доработки Рекомендации D.140. В связи с этим я рассчитываю на ваше активное сотрудничество в обеспечении того, чтобы представляемые вами ответы были как можно более полными и поступили в мой адрес до указанного предельного срока.

10 Вновь обращаем внимание, что если вы не имеете возможности или не желаете предоставить ответ либо в текущем году, либо вообще в последующие годы, то просьба указать это на первой станице Вопросника и вернуть нам данную страницу.

С уважением,

Малколм Джонсон
Директор Бюро
стандартизации электросвязи

Приложение: 1

ANNEX
(to TSB Circular 83)


Please return this table completed to the following address
by 31 March 2010:
Telecommunication Standardization Bureau/ITU
Place des Nations
CH-1211 GENEVA 20
fax. : +41 22 730 5853
E-mail: tsbsg3@itu.int 

If you are unable or unwilling to provide the data requested in the remainder of the questionnaire, please fill in this first page anyway and return it to us.
If you are going to fill in the rest of the questionnaire, you do not need to fill in this page.
Name of your Administration/Organisation: 


Contact person:


Tel: ............................................................. Fax: 


Email: 



A.
Please indicate whether your administration intends to reply to this questionnaire in the future, even if it did not reply this time:


□
We do not intend to reply in the future


□
We may reply in the future

B.
Please indicate whether it is difficult or impossible for your administration to answer this questionnaire.  If you reply yes, please indicate the reason:


□
No, it is not difficult to answer.


□
Yes, it is difficult or impossible to answer.  The reason is: 



□
The data are not easily obtained.



□
It is our policy not to collect or provide the data.



□
Other, please specify:________________________
I
Direct relations

A
Total number of automatic telephone relations (for direct relations only)

Total number of automatic direct telephone relations as at 1 January 2009:
................

Total number of automatic direct telephone relations as at 1 January 2010:
................

Number of automatic direct telephone relations for which the accounting
rate share/settlement rate was reduced between 2009 and 2010:

................

B
Rates movement

B.1
Outgoing calls terminating on fixed networks

	Outgoing accounting rate share/settlement rate levels in SDRs
	Percentage of relations
for year 2009
	Percentage of relations
for year 2010

	greater than 0.500

0.400 – 0.499

0.350 – 0.399

0.300 ( 0.349

0.250 ( 0.299

0.200 ( 0.249

0.150 ( 0.199

0.100 ( 0.149

0.050 ( 0.099

less than 0.049

Total
	............ %

............. %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

100 %
	............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............  %

............ %

100 %


Notes: 

1.
Only standard rates of calls terminating on fixed networks should be taken into account.  Where off peak rates or other special rates (volume discount) apply in a particular relation, these should be ignored for the purpose of this Questionnaire.

2.
For 2009, count the number of direct relations which have accounting rate shares/settlement rates less than 0.049 SDRs, then count the number of direct relations which have accounting rate shares/settlement rates between 0.050 and 0.099 SDRs etc.  Divide each number obtained by the total number of direct relations in 2009 and put the results in the above table.

3. Repeat the same exercise for year 2010.

B.2
Outgoing calls terminating on mobile networks

On all the relations in A, the total number of relations which outgoing accounting rate shares/settlement rates for mobile termination are higher than those for fixed termination is ______________ relations for 2009 and ______________relations for 2010.

The simple average of the differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is  ______________SDR for 2009 and ________ SDR for 2010.

The highest differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is  ______________SDR for 2009 and ________ SDR for 2010.

The lowest differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is ______________SDR for 2009 and _________SDR for 2010.

Notes:

1. Answer questions in B.2 if your administration is paying higher accounting rate share/settlement rate or mobile surcharge for mobile terminated traffic.

2. Count the number of direct relations in A where outgoing accounting rate shares/settlement rates for mobile termination are higher than for fixed termination.

3. The differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is equal to outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination minus outgoing accounting rate share/settlement rate for fixed termination.
B.3
Estimated proportion of traffic using ITU-defined settlement systems*
_________________ % of total outgoing traffic using ITU-defined settlement systems.
II
Transit relations

Published transit share for outgoing traffic

Number of transit relations at 1 January 2009
_______________

Number of transit relations at 1 January 2010
_______________

Number of independent transit providers at 1 January 2009
__________________

Number of independent transit providers at 1 January 2010
__________________

Average outgoing transit share at 1 January 2009
__________________  SDR

Average outgoing transit share at 1 January 2010
__________________  SDR


III
Lowest accounting rate share/settlement rate

What is the lowest accounting rate share/settlement rate your administration is applying for the incoming traffic (except “sender keeps all”)?

Lowest accounting rate share/settlement rate:
_____________  SDR


IV
Hubbing
 relations

Hubbing share for outgoing traffic

Number of hubbing relations at 1 January 2009
_______________

Number of hubbing relations at 1 January 2010
_______________

Share at 1 January 2009 of outgoing traffic in hubbing mode,
as a percentage of total outgoing traffic



_______ % 

Share at 1 January 2010 of outgoing traffic in hubbing mode,
as a percentage of total outgoing traffic



_______ %

________________
ATTENTION


The data requested are accounting rate shares/settlement rates and not accounting rates








* ITU-defined settlement systems:


Accounting rate system: The rate agreed between Administrations in a given relation that is used for the establishment of international accounts.


Settlement rate system: A rate agreed between involved administrations/ROAs for terminating incoming traffic.


Termination charge: A charge set by the destination administration/ROA for terminating incoming traffic regardless of origin.


� For the purposes of this questionnaire, the term hubbing is defined as follows:


Hub: a transit centre (or network operator) that offers to other operators a telecommunication traffic termination service to nominated destinations contained in the offer


The routing of telecommunication traffic in hubbing mode consists in the use of hub facilities to terminate telecommunication traffic to other destinations, with full payment due to the hub.
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